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In de brief van de vaste kamer commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap van 8 juni jl. met het 
kenmerk 06-OCW-B-035 verzoekt de commissie mij dringend de onderzoeken naar de groei in cluster 
4, de oorzaken en de mogelijke oplossingen vóór de zomer aan de Kamer te doen toekomen. 
 
Op 6 juni jl. heb ik in antwoord op het verzoek van de Kamer gereageerd op de inventarisatie van de 
WEC-raad met de prognose voor de wachtlijsten per 1 augustus a.s. Deze inventarisatie bevestigt het 
beeld dat het aantal leerlingen in cluster 4 sterk toeneemt. Dit is aanleiding voor een incidentele 
maatregel. Op grond van deze maatregel komen scholen voor groei boven de 15% in aanmerking voor 
bijzondere bekostiging.  
 
In mijn brief van 6 juni heb ik ook aangegeven dat op dit moment drie onderzoeken lopen naar de 
ontwikkelingen in het (voortgezet) speciaal onderwijs en leerlingen met een leerlinggebonden 
financiering in het regulier onderwijs. Het betreft: 
• een kwantitatieve analyse van de ontwikkelingen in het aantal geïndiceerde leerlingen, uitgevoerd 

door de CentERdata (universiteit van Tilburg) en OCW; 
• een kwalitatief onderzoek waarin de verschillen in deelnamepercentages tussen regio’s centraal 

staat, uitgevoerd door de Landelijke commissie toezicht indicatiestelling (LCTI), en 
• een vergelijkend onderzoek naar ontwikkelingen in Nederland en Vlaanderen, uitgevoerd onder 

regie van de stuurgroep Beleidsonderzoek primair onderwijs (BOPO) van NWO. 
Daarbij is aangegeven dat de kwantitatieve analyse in de afrondende fase is en dat ik de resultaten van 
de andere onderzoeken in de loop van juni verwacht. Omdat ik de onderzoeken voor mijn beleidsreactie 
in samenhang wil bezien, en daarbij ook de resultaten van de uitwerking van de vernieuwing van de 
zorgstructuren wil betrekken, heb ik voorgesteld om voor aanvang van het nieuwe parlementaire jaar 
met een integrale reactie te komen op de groei in cluster 4.  
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Uw Kamer verzoekt mij nu deze reactie al voor het reces te doen toekomen. Naar aanleiding van dit 
verzoek is contact opgenomen met de LCTI en de BOPO met de vraag wanneer de onderzoeksresultaten 
beschikbaar komen. Voor beide onderzoeken geldt dat de resultaten pas eind juni bekend worden. Een 
versnelling blijkt niet mogelijk. De onderzoeksresultaten zijn van wezenlijk belang voor mijn 
beleidsreactie. Dit betekent dat ik niet aan het verzoek van de commissie kan voldoen om de 
onderzoeksresultaten en een reactie hierop nog voor het reces aan de Kamer te sturen.  
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Maria J.A. van der Hoeven 
 


